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Írásbeli kérdés
a Magyar Országgyűlés elnöke részére

HELYBEN

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . § alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést kívánok feltenni

Dr. Persányi Miklós Miniszter úrnak

„Hogyan látja Miniszter úr, az EU csatlakozás előtt van-e még tennivalónk a
természetvédelem területén"? címmel .

Tisztelt Miniszter úr!

12 259 az idén ennyi növényt és állatfajt tartalmaz a Nemzetközi Természetvédelmi Unió
QUCN) évente megjelenő, a kihalással fenyegetett élőlényeket felsoroló vörös listája . A tendencia
egyértelmű, a tavalyi kötet kétezerrel kevesebb veszélyeztetett fajt sorolt föl .

Hazánkban is több növény és állatfaj kerül a kipusztulás szélére . Első helyen kell említeni a
rákosi viperát. Ugyancsak gyér számban élnek egyes ragadozó madarak, így például a magyar
történelemben is fontos szerepet játszó kerecsensólyom . Növényeink közül különös figyelmet
érdemel a kizárólag nálunk tenyésző pilisi len. Veszélyben vannak a ciklámenek és orchideák is. A
természetvédők nagy fájdalma, hogy eddig nem sikerült védetté nyilvánítani a hóvirágot, pedig e
télutói virág állománya is vészesen apad .

A NATURA 2000 programban előírt területek kijelölése folytatódik-e? Dél-Hevest,
választókörzetemet érinti a Hevesi Füves Puszták Tájvédelmi körzet, amelynek kibővítése is
napirenden van, sőt az úgynevezett vésztározók területe esetére is indokolt lenne a szabályozás . A
mezőgazdasági termelőket érinti és foglalkoztatja a kérdés, összhangban van-e a tájvédelmi
területek növelése az agrár-környezetvédelmi programmal illetve tartalmazza-e az Operatív
Vidékfejlesztési Program ezen területek megkülönböztetett tervezett támogatását?

Tisztelt Miniszter úr!

Hogyan látja, az EU csatlakozás előtt van-e még tennivalónk a természetvédelem területen

Kérdésemre írásbeli választ kérek Miniszter úrtól . Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2003 . november 24 .
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